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BESTYRELSEN 
 
Formand: 
Klavs Andreassen 
 
Næstformand: 
Martin Kaalund 
 
Kasserer: 
Bjarne Thor Jensen 
 
Formand SSU: 
Finn Schmidt Jensen 
 
Formand USU: 
Lone Klamer 
 
Formand VETU: 
Anker Blauenfeldt 
 
Formand BREDU: 
Mette Bjersing 
 
Formand UDU: 
Birgit Eriksen 
 
Formand DU: 
Jørn Weirsøe 
 
Bestyrelsesmedlem: 
Per Jakobsen 
 
Sekretær: 
Jonas Pedersen 
 
Suppleanter: 
Bjarne Eriksen 
Christian Finderup 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Bestyrelsens beretning 
v/ Klavs Andreassen 
 
Atter et år er gået, og der skal i starten af februar – hvor sæsonen er i fuld 
gang – skrives en beretning. SBKr. er den største af de otte kredse i 
Danmarks Badminton Forbund, og der er mange aktiviteter på alle fronter. 

 
Først og fremmest vil jeg glæde mig over de sportslige resultater, som 
spillere fra kredsens klubber har opnået internationalt – såvel til ungdoms-
europamesterskaberne i Esbjerg, til verdensmesterskaberne for seniorer i 
Birmingham som til verdensmesterskaberne for veteraner i Sofia. Hjertelig 
til lykke til alle spillerne og til de klubber, som de repræsenterer. 
 
BESTYRELSENS SAMMENSÆTNING. 
Op til sidste års repræsentantskabsmøde vidste vi, at vores mangeårige 
næstformand og tidligere sekretær og ikke mindst formandens 
støttepædagog, Edith Finderup, ikke ønskede genvalg. En stor tak skal 
lyde til Edith for dit store arbejde og din gode positive indstilling til at møde 
diverse udfordringer. Hvordan ville vores hjemmeside – www.sbkr.dk – 
have set ud, hvis du ikke var gået ind i dette arbejde med stor ildhu. Jeg 
har hørt mange beundrende ord fra ledere i de øvrige kredse om 
hjemmesidens indhold og opbygning. Det var derfor også en stor glæde for 
bestyrelsen at udnævne dig til æresmedlem af SBKr. ved  repræsentant-
skabsmødet. 
Som afløser på næstformandsposten er Martin Kaalund indtrådt, og også 
her har vi fået en kompetent afløser, rekrutteret fra Uddannelsesudvalget. 
Og så har vi fra starten af sæsonen fået den længe ønskede referent fra 
bestyrelsesmøder, idet Jonas Pedersen fra Veteranudvalget også er 
indtrådt i bestyrelsen. 
 
GAMLE OG NYE AKTIVITETER. 
Det var været meget glædeligt at se, hvordan tilmeldinger til de individuelle 
sjællandsmesterskaber for ungdom og seniorer er steget i denne sæson. I 
ungdomsrækkerne er SM tilbudt for flere grupper, mens seniorerne nu har 
fået en stigning efter flere års fald. 
I holdsammenhæng er der også forsøgt nye veje med senere 
tilmeldingsfrister i de lavere rækker for på den måde at anspore klubberne 
til at få tilmeldt det rigtige antal hold. Første års erfaringer har ikke været 
optimale, men forhåbentlig giver det klubberne en bedre mulighed for at 
give alle spillere de ønskede muligheder for at spille på hold, når alle hold 
ikke skal tilmeldes i starten af maj måned. 
Den senere tilmeldingsfrist var én af idéerne fra vores tænketank – men vi 
har erfaret, at en del klubber ønsker at vide fordelingen af hjemme- og 
udekampe i god tid i forvejen af hensyn til halreservationer. 
Breddeudvalget har en ny sammensætning i denne sæson, og her er der 
skabt mange nye idéer til aktiviteter. Ikke alle har været mulige at få 
igangsat i løbet af sæsonen, men det gør ikke noget, at der sigtes mod 
månen. Selv om man rammer ved siden af, så havner man blandt 
stjernerne. 
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SSU 
 
Formand: 
Finn Schmidt Jensen 
 
Holdturneringen: 
Per Jakobsen 
 
Elitespillere: 
Rikke Broen Magersholt 
 
Arrangementer: 
Vakant 
 
Talentansvarlig: 
Anders Nielsen 
 
Minikasserer: 
Henning Svendsen 
 
Spillerrepræsentant: 
Helle Bo Duus 
 
Suppleant: 
Vakant 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Seniorudvalget 
v/ Finn Schmidt Jensen 
 
GENERELT. 
SSU har i gennem hele sæsonen været på udkik efter endnu et medlem til 
udvalget, i stedet for Finn Madsen (Ole Søndergaard), som jo takkede af 
sidste sæson. I skrivende stund, er der et par varme emner i hyttefad, men 
desværre, endnu ikke, et klart ja, men jeg håber og regner stærkt med, at 
det er på plads til repræsentantskabsmødet i marts måned. Ole Sønder- 
gaard har endnu engang været behjælpelig med at dække ind omkring  
vores arrangementer, så igen (bare det ikke bli’r en vane) må jeg rette en 
STOR tak til Ole (og Vera), for assistancen (so far). 
 
HOLDTURNERINGEN. 
Til årets holdturnering var tilmeldt i alt 186 hold (en tilbagegang på 5 hold). 
Det vil sige, at tilbagegangen ikke er stoppet endnu, men på trods af dette, 
er det positivt at konstatere, at antallet af trukkede hold er noget mindre i år 
end på samme tidspunkt sidste år. 
Man kan håbe på at klubberne er blevet bedre til at vurdere, hvilke spillere 
man har til rådighed.  
Ved planlægningen af årets turnering har vi gjort os store anstrengelser for 
at sammensætte nogle fornuftige geografiske puljer.  
Endvidere er der lavet ændringer af puljesammensætningen helt op til 
2.spillerunde for at sikre, at puljerne "er fyldt op".   
Omkring afviklingen af selve turneringen kan man konstatere, at det kører i 
en god gænge. Klubberne er flinke til at indtelefonere resultaterne til 
Infosport, og ligeledes husker de fleste klubber at melde om ændringer i 
spilledatoerne således, at Infosport-siderne kan holdes ajour. 
Der har naturligvis været de sædvanlige protester omhandlende 
styrkeforhold og lignende.  
En af de ting, som holdturneringslederen bruger en del tid på, er spørgsmål 
om klubskiftereglerne. Efterhånden kan man få den opfattelse, at klubberne 
og spillerne i de lavere serier ser reglerne som en hæmsko mere end som 
en sikkerhed for, at klubberne kender deres spillermateriale. 
I SSU er vi derfor begyndt at overveje, om vores regler er tidssvarende.  
 
ARRANGEMENTER. 
SM for hold. 
Igen i år har der været god deltagelse og opbakning i klubberne til 
sæsonens SM for hold. Vi betragter, stadig den tidsmæssige placeringen af 
turneringen som perfekt i forhold til opstarten af selve holdturneringen.  
I år var der også 4 hold tilmeldt Eliterækken, her havde Herlev/Hjorten 
afløst Skælskør, der i år slet ikke havde tilmeldt noget hold, men vi håber 
da på et eller andet tidspunkt at se Skælskør igen, da det jo også er et 
spændende hold i fremgang.  
Eliterækken blev i år præget af, at ”de bedste” spillere var med DBF i Østen 
og derfor, desværre, ikke kunne deltage for deres respektive klubhold. 
Derfor var det måske ikke de allerstærkeste hold vi så, men det gav jo så 
igen mulighed for, at ”de næstbedste” så kunne vise flaget og man må sige, 
at bredden trods alt er okay i klubberne, for vi var alligevel vidne til mange 
gode kampe.  
Greve hev med lodder og trisser endnu engang mesterskabet hjem med en 
7-6 sejr over Værløse. 
I DH-holdenes SM blev der i år fundet en ny mesterskabsklub. Her var det 
Humlebæk (også en klub i stærk fremgang), der vandt med 10-3 over 
Værløse 2, ganske godt gået. 
Skibby vandt med nøjagtig de samme cifre over Slagelse i DS- og Sjs-
holdenes SM-mesterskab, så også her blev der kåret nye vindere. 
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Som rosinen i pølseenden blev der i årets SM for hold indenfor serie 1-3 
også her fundet nye mestre, idet GSG Græsted slår B70 Taastrup med 7-6 
i et tæt opgør. 
 
Tillykke til alle Mestrene, og vi håber på ligeså god opbakning til næste 
sæson. 
 
SM-individuelt. 
Kredsens individuelle mesterskaber i A-B-C-rækken blev i år afviklet i 
Værløse, Måløv, og Slagelse (Nordbyen). Med finaler i Måløv om 
søndagen.  
Deltagerfeltet havde som sådan en rimelig størrelse, dog var toppen af A-
rækken noget savnet 
B-rækken er stort set ikke eksisterende, kun en håndfuld spillere deltog. I 
C-rækken derimod, er antallet af deltagere tilfredsstillende.  
Der blev derfor spillet i både Slagelse og Måløv om lørdagen. 
Finalestævnet om søndagen blev afviklet i Måløv, og der var god stemning 
i hallen, idet en del lokale spillere var nået frem til slutkampene.  
Resultaterne fra de enkelte rækker kan ses på SBKr’s hjemmeside 
(www.sbkr.dk/seniorudvalg/Arrangementer/sma-b-c-d.htm ). 
 
En tak til klubberne i Værløse, Nordbyen og Måløv for husly.  
 
Østmesterskaberne . 
Årets Østmesterskaber blev afviklet i Lillerød, og så er rammerne jo i top. 
God hal og meget fin service fra klubben og hallen. 
Deltagerfeltet var også tilfredsstillende, men desværre blev herresingle 
præget af mange afbud fra nogle af de allerbedste. Men det gav jo så 
endnu engang blot plads til de unge talenter i 2. række, og her blev fightet 
og kæmpet så det var en lyst. 
Turneringen blev afviklet uden problemer, og tidsplanen blev overholdt på 
nær 5 minutter. Ganske imponerende.  
Spillerne leverede, som sagt, også varen med mange gode og spændende 
kampe. Til finalestævnet om søndag var vi således vidne til flere kampe af 
høj klasse. Blandt andet var finalen i herredouble en rigtig lækkerbisken 
med fire spillere, der viste badminton på meget højt niveau. 
En stor tak til Lillerød for lån af hallen. En meget stor tak til Jens Buck for 
hjælp med alt det praktiske. Vi kommer igen !!! 
Mesterskabsprogrammet var, også i år, sat sammen af SSU (SBKr og 
KBKr i skøn forening) og blev kyndigt ledet af Per Jacobsen og Ole 
Søndergaard. Vi takker for indsatsen. 
 
Nedenfor følger de nye Østmestre. 
 
Herresingle:  Joachim Persson ny mester over Mikkel Delbo Larsen. 
Damesingle:  Anne Marie Pedersen over Christina B. Sørensen 
Herredouble:  Thomas Layborn/Mathias Boe over Carsten Mogensen/ 
                       Jesper Larsen 
 
Damedouble:  Christina B. Sørensen /Julie Houmann over Rikke Broen 
                        Magersholt/Anne Mette Van Dijk. 
Mixeddouble:   Peter Steffensen/Lena Frier Kristiansen over  
                        Annastasia Russkikh/Vitaly Durkin. 
Øvrige resultater kan ses på vores hjemmeside  
www.sbkr.dk/seniorudvalg/Arrangementer/ostmesterskaber.htm  
 
STORT TILLYKKE til mestrene og velkommen tilbage til næste år. 
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ELITE- OG TALENTGRUPPEN.  
Kredsens målsætning på elite/talent-området er fortsat at være med til at 
give de bedste spillere en god ballast og en international erfaring, som de 
kan få gavn af i deres fortsatte udvikling.  
Efterspørgslen blandt denne gruppe af spillere har i de senere år især rettet 
sig mod de såkaldte EBC turneringer. Det er turneringer arrangeret under 
den Europæiske Badminton Union(EBU), som har et højt internationalt 
niveau med deltagere fra de fleste europæiske lande. Denne efterspørgsel 
har vi, efter nøje overvejelser, forsøgt at efterkomme. Udsendelsen til 
denne form for turneringer forsøges koordineret med DBF, således at vi 
undgår for store sammenfald og dermed uhensigtsmæssige udsendelser til 
følge. 
Igen i år begyndte vi sæsonen med en træningssamling for ca. 25 spillere i 
BBK-hallerne, vel villigt stillet til rådighed af Birkerød Badminton Klub (Tak 
for det, Morten). Her får spillerne, ud over en masse spil, også en 
orientering om de regler/krav vi stiller, når spillerne bliver udtaget til at 
repræsenterer SBKr. Vi præsenterer udvalget, som det ser ud nu, ligesom 
spillernes repræsentant i udvalget også vises frem/vælges. Den ny 
spillerrepræsentant er nu Niklas Hoff fra Værløse, da Helle Bo fra Greve jo 
har fået en lille ny og nok lige skal trække vejret, inden hun tørner ud til 
turneringer igen. Vi takker Helle Bo og håber, at vi måske kan trække på 
hende igen i SBKr.-regi ved en senere lejlighed. Ved træningssamlingen får 
vi også lejlighed til at kradse spillernes adresser/tlf/email ind, således at vi 
nemmere kan få dem i tale senere på sæsonen. 
Vi har i denne sæson, for de bedste spillere, foreløbigt  deltaget i EBC-
turneringer i Slovakiet med 5 spillere og på Island med 6 spillere.  For ”de 
næstbedste” spillere/talenter har vi deltaget i Tilburg (Hollandsk satelit-
turnering) med 22 deltagere. Her var der en markant stigning i niveauet i 
forhold til i fjor, og da vi jo havde udt aget vores trup uden de allerbedste, 
blev det lidt småt med topplaceringer. Bedste resultater var finalepladser i 
mixdouble og damesingle samt to semifinaler i herredouble. Forholdene var 
ikke imponerende, og afstanden til Tilburg er lige på grænsen af, hvad der 
kan lade sig gøre for en bustur. Men niveauet er ideelt til talenttruppen, og 
turneringen er for Sjælland med på emnelisten igen til næste år. 
Planerne for resten af sæsonen 2003/04 er endnu ikke helt fastlagt, men vi 
regner med at deltage turneringer i Sverige, Frankrig og Letland. 
På eliteområdet, såvel som talentområdet, har der også gennem denne 
sæson været et tæt samarbejde mellem SSU fra henholdsvis SBKr og 
Københavns Badminton Kreds. Vi samarbejder omkring fællesudsendelser, 
hvis det er muligt og hensigtsmæssigt, ligesom vi koordinerer vores 
erfaringer vedrørende turneringerne, og er der problemer med at få 
sammensætningen af spillerne til at gå op indenfor kredsen, hjælpes vi 
også ad her.  
Sluttelig, skal det blot slåes fast, at det fortsat er SSUs ambition at være 
med til at skabe de bedste betingelser for den enkelte spiller, samt at være 
en vigtig brik i udviklingen af nye danske spillere i verdensklasse samtidig 
med, at det sociale aspekt bevares. 
 
AFSLUTTENDE BEMÆRKNINGER. 
Jeg vil endnu engang slutte spilleudvalgets beretning af med at takke 
bestyrelse, øvrige udvalg, KBKr, DBF, klubberne og ikke mindst SSU-
medlemmerne for et godt samarbejde og på gensyn til næste sæson, hvor 
der venter nye udfordringer og spændende opgaver. 
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USU 
 
Formand: 
Lone Klamer 
 
Næstformand/kasserer: 
Christian Finderup 
 
Holdturnering: 
Karen Margrethe Hallarth 
 
Spillerregistrering: 
Ulla Maltesen 
 
U19-leder: 
Jørgen Bay 
 
U17-leder: 
Jørgen Slot 
 
U15-leder: 
Michael Thorberg 
 
U13-leder: 
Dorte Friis 
 
U11-leder: 
Ole Colberg 
 
Fællesrejser/M-rækken: 
Lis Jensen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ungdomsudvalget 
v/ Lone Klamer 
 
Endnu et år er gået og atter kan vi se tilbage på en god sæson. Mange 
åbne turneringer som SM for hold, DM individuelt og for hold, DMU samt 
Grand Prix turneringer resterer stadig på aktivitetsplanen.  Det har været en 
sæson hvor nye aktiviteter er kommet til også på ungdomssiden, selvom det 
har været svært at finde terminer at afholde det i. 
Klubberne bakker som de øvrige år op om vores aktiviteter og tilbyder sin 
hjælp, specielt i forbindelse med vores SM, hvor der bliver gjort et stort 
stykke frivilligt arbejde. 
I år har vi ikke afholdt møde med klubberne i januar måned som tidligere. 
Det vil vi selvfølgelig satse på fremover, for det er på disse møder, vi får en 
god dialog med klubber, ledere og frivillige om den forgangne samt den 
kommende sæson. 
Frivillige ledere hænger ikke på træerne. Heller ikke hos os. Det er ofte de 
samme som allerede er involveret i klubarbejdet, og som har meget at gøre 
i forvejen. Vi kunne godt bruge nogle frivillige ledere som kunne tage del i 
enkelte opgaver, såsom SM, DM. DMU m.v. så hvis nogen har lyst til at 
tage del i dette arbejde, er man mere end velkommen. 
 
HOLDTURNERINGEN: 
Holdturneringen er som sagt ikke afsluttet endnu. Finaler for A-hold afvikles 
den 10. marts i Taastrup og finaler for B, C og Drengehold er den 2. maj,  
også i Taastrup. 
Nogle klubber vil måske synes vores turneringssæson er meget kort, men 
for de bedste hold er det DBF, der sætter dagsordenen. Hvert år skal vi 
have turneringen færdigspillet tidligere og tidligere, da DM for hold bliver 
afviklet tidligere og tidligere. Ved sæsonstarten og i forbindelse med 
holdturneringen diskuterer vi altid klubskifter, og p.t. er der nedsat et udvalg 
for at gøre retningslinierne fælles for kredse og for DBF. I forbindelse med 
afvikling af DM for hold er der ikke givet nogle dispensationer fra DBF´s 
side.  
Som noget nyt i år afholder DBF afslutning for U11 hold. Dette er i Billund 
den 17. og 18. april og Sjælland får tilbudt at deltage med 2 hold, og det vil 
være de to hold, der bliver 1 og 2 i holdturneringen. Her er det så op til 
klubberne, om de har økonomi til at tage af sted med deres U11 hold.  
 
ÅBNE TURNERINGER. 
Fordelingen af åbne turneringer ligger for Mester- og Eliterækkens 
vedkommende hos DBF, der sammen med kredsrepræsentanter fordeler 
turneringerne blandt de klubber, der har søgt turneringen. For de øvrige 
turneringer er det de enkelte kredse, og på Sjælland er det Ulla Maltesen,  
der er koordinator for klubberne. Mange klubber er positive, når vi kontakter 
dem for at høre, om de er interesserede i at afholde åbne turneringer. Selv 
til den kommende sæson, er der klubber der står på venteliste til en sådan.  
Mange klubber bruger Cup 2000 systemet, og nogle spillere/ledere har 
bemærket at flere turneringer ser ens ud puljemæssigt. Der er mange regler 
systemet skal tage hensyn til. Først alle seedningerne, derefter spillere fra 
samme klub, kreds m.v. Det begrænser systemet meget. Der er i øjeblikket 
en debat i DBF og hos kredsene om, hvorvidt vi bør ændre nogle af disse 
restriktioner. 
 
KLASSIFIKATION. 
Klassifikationen er jo et rigtig godt arbejdsredskab for spillere, ledere og 
kredse. Der er stor debat på tværs af kredsene omkring pointgivningen. Vi 
valgte i år ikke at give point ved SM, med den begrundelse at det ikke er en 
åben turnering, hvor alle kan tilmelde sig. Mange spillere rykker op i en 
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række hvor de får det svært, og når man først er rykket op, rykker man ikke 
automatisk ned, når man bliver en aldersgruppe ældre. København, Lolland, 
Bornholm og Fyn giver heller ikke point, og det ville selvfølgelig være rart 
med de samme regler kredsene imellem. Da vi udover det har fælles 
klassifikation med DGI er det en stor politisk diskussion, som det ville være 
godt at være enige om, da det er mange af de samme børn, der spiller i de 
to forbund.   
 
SAMLINGER. 
Vi holder stadig samlingerne for U11, U13 og U15 en gang om måneden og 
det er oftest klubber der har spillere med i den respektive årgang, der 
lægger hal til. Det kan dog stadig være svært at finde nogle timer i løbet af 
en weekend for de klubber, der ikke har sin egen hal.  
 
KREDSMATCHER. 
Vores årlige kredsmatch mod København blev spillet i Gentofte. Det er en 
god start på sæsonen. I år var Sjælland gode i U11, U13 og U15, hvor vi i 
U17 og U19 har revanche til gode.  
Ved kredsmatchen i november for U11 og U13 spilles der både holdkamp 
men er også en træningsweekend, hvor kredsene sammen med DBF ser 
vores kommende stjerner lidt an. Vi deltog med et U11 og et U13 hold, hvor 
vi for begge hold vedkommende var meget suveræne.  
 
FÆLLERREJSER. 
Fællesrejserne fortsætter. Det er ikke mere den store økonomisk fordel, 
men så absolut en god social oplevelse samtidig med at det er 
badmintonspillet vi prioriterer. Det er mange weekender på en sæson vi 
sender spillere væk hjemmefra, så den tryghed vore gruppeledere og 
trænere er med til at skabe for spillerne mener vi er til gavn, specielt for de 
klubber, der ikke har egne trænere de kan sende af sted. Vi mener også, at 
spillerne på disse ture skal have en seng at sove i samt morgenmad, men 
når disse ting er overholdt prøver vi at gøre det så billigt som muligt.  
 
SJÆLLANDSMESTERSKABERNE. 
SM er sammen med holdturneringen vores flagskib. I år deltog omkring 
2200 spillere fra  ca. 90 forskellige klubber. Vi arrangerede også SM for 
U11, U13 og U15 i C-rækken, og det var positivt at se de mange nye 
spillere og klubber, der gjorde sig bemærket, også på finaledagen i Greve. 
Kun i U19 B-rækken var der så få tilmeldinger at vi var nødt til at slå nogle 
rækker sammen med A-rækken. 
 
DANISH JUNIOR CUP. 
DJC er en turnering som SBKr. har deltaget i de sidste 20 år. Det er en stor 
turnering hvor vi får prøvet kræfter med de bedste spillere i Europa. Da det 
er landsholdsspillere fra de øvrige lande og Danmark deltager med 
kredshold er det ikke altid nemt at komme til tops på skamlen, men i år 
lykkedes det U19 at spille sig til en sølvmedalje. 
 
DM. 
SBKr. skal i år afholde U15 DM individuelt i samarbejde med Værløse 
Badminton Klub. Det sker den 27., 28. og 29. februar 2004. 
Endvidere skal vi holde U13 DM for hold og det er i samarbejde med 
Holbæk Badminton Klub den 3. og 4. april 2004, hvor vi begge steder håber, 
at der kommer mange tilskuere til nogle flotte kampe. 
 
DMU. 
DMU for U15 spillere blev afholdt af Havdrup Badminton Klub, som med et 
stort arbejde var vært for en stor gruppe U15 spillere (M-C rækken). Mange 
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VETU 
 
Formand: 
Anker Blauenfeldt 
 
Næstformand/individuelle  
turneringer: 
Søren Nielsen 
 
Holdturneringen: 
Tonny Brohus  
 
Sekretær: 
Jeanette Koldsøe 
 
Klassifikation/fødsels- 
dagsregistrering: 
Jonas Pedersen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

børn og forældre spillede i Havdrup og Jersie, som med transportplan 
gjorde det muligt for spillerne at komme frem og tilbage. Arrangementet 
med bespisning og overnatning fungerede fint og ikke mindst diskoteket 
med flash-light og fællesdans var et flot indslag. Finaledagen blev en 
oplevelse for mange spillere, hvor Jon Holst-Christensen overrakte medaljer 
og påskeæg til lejligheden. Havdrup var arrangør i samarbejde med Solrød 
Strand. 
 
MANGE GODE TIMER. 
Vi har også i år haft mange gode oplevelser med badmintonsporten og ser 
frem til endnu flere hyggelige timer. De unge vi er omgivet af, er først og 
fremmest nogle dygtige spillere men samtidig også nogle utrolige søde og 
rare unge mennesker at omgås og rejse med, og det er med til at gøre det 
sjovt at være frivillig leder. 
Jeg vil gerne takke spillere, klubber, DBF, dommere og de mange frivillige 
ledere vi til daglig er i kontakt med for et godt samarbejde. En særlig tak til 
SBKr’s bestyrelse og til mine medlemmer og trænere i USU for et altid 
positivt og stort stykke arbejde, som jo ikke er slut endnu. 

 
 

   
 
Veteranudvalget 
v/ Anker Blauenfeldt 
 
HOLDTURNERINGEN 2003-2004. 
Holdturneringen er igen i år udbudt i 4 aldersgrupper fordelt på 14 rækker. 
Udbuddet i kombinationer og aldersgrupper har stadig ikke den helt store 
bevågenhed, idet tilmeldingerne til årets holdturneringer forblev nogenlunde 
som tidligere. Aldersgrupperne er nu navngivet med 35+, 40+, 50+ og 60+ i 
stedet for som tidligere VET 0, VET I, VET II og VET III. 
Tilmeldingen kunne foretages elektronisk på SBKr’s hjemmeside, eller ved 
at tilbagesende den udsendte tilmeldingsblanket. Hovedparten af 
tilmeldingerne indkom som returnering af de udsendte blanketter. Nogle 
havde endvidere tilmeldt sig for en sikkerhedsskyld på begge måder – det 
gav lidt ekstra arbejde, men i håbet om at man overgår til tilmeldingen 
online – synes vi det var temmelig positiv, at man dog havde forsøgt. 
Det samlede antal hold ligger meget tæt på sidste sæson, som fordeler sig 
som følger:  
35+ (2 hold), 40+ (2 Eliterækker af 8 hold), 40+ (2 Mesterrækker af 8 hold), 
40+ (4 A-rækker af 8 hold), 40+ (4 B-rækker af 10 hold), 50+ (4+4) (2 
rækker med  8 hold) og endelig 50+(6+2) (2 rækker med 8 hold. 
Sammenlagt en lille tilbagegang i forhold til tidligere år.  
Inden sæsonstart har der været en del støj/tumult omkring 
turneringsplanlægningen og tider. Støjen er til dels selvforskyldt, dels 
udefra kommende ønsker/forglemmelser fra klubberne. Ændringerne blev 
hurtigt publiceret via E-mail til de berørte klubber, men blev desværre ikke 
læst så tidligt, at større følgevirkninger kunne være undgået. 
Holdturneringslederen beklager disse gener, og vil selvfølgelig i fremtiden 
gøre alt for, at dette ikke skal gentage sig. 
Klubbernes indtastning af resultater til Infosport er nu meget 
tilfredsstillende. Svarprocenten ligger skønnet på ca. 80-85 %, hvilket er 
meget tilfredsstillende. Med hensyn til udfyldelse af holdsedler ser det knap 
så godt ud. Vi erkender, at blanketterne blev udskiftet for en del år siden, 
men et minimum forlangende må dog være at forsyne holdsedlen med 
enten klubnavne eller kampnummer. Holdturneringslederen modtager til 
stadighed blanket ter uden omtalte navne/numre, resultat med mere. 
I sæsonen er der trukket 3 hold.  
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Udvalget har på nuværende tidspunkt, hvor grundspillet er gennemført og 
slutspillet skal til at begynde den 22/02-04, ikke modtaget protester til 
behandling. 
Med hensyn til flytning af kampe henvises til holdturneringsreglementet, 
som på dette punkt er forsøgt gjort tydeligere i forhold til tidligere.   
Det er for tidligt at udtale sig om resultaterne endnu, men der venter alle 
klubber nogle højst spændende kampe, hvor det efter udvalgets mening er 
umuligt at spå om udfaldet.  
En klub har dog gjort sig særlig bemærket og her tænkes på styrke og 
bredde. Solrød Strand har som den første klub, i den tid der har været 
veteran holdturnering (som holdturneringslederen kan erindre) kvalificeret 
sig med to hold i 40+ Elite-rækken.  
Solrød Strand 1 topper pulje 1 med tab af kun 1 point - godt gået - medens 
Solrød Strand 2 blev nr. 5 i pulje 3, og må i nedrykningsspil. 
I toppen af Eliterækken pulje 2 ligger Solrød Strand 1, Slagelse, Køge og 
Værløse. I Pulje 3 har Humlebæk og Hillerød taget stor afstand fra de 
øvrige (Birkerød og Karlslunde). 
I Mester-rækken 40+ pulje 4, har de to øverste (Brøndby Strand og AIK 65-
Strøby) trukket fra de øvrige. Pulje 5 er mere jævnbyrdig, hvor 3 hold skiller 
sig ud (Havdrup, Tuse Næs og Hørsholm).  
Dette billede gentager sig i 40+ A-rækken, som har to slutpuljer for 
oprykkere, og to for nedrykkere, de fire øverste i hver pulje ser ud til at 
konsolidere føringen. Sikre oprykkere syntes at være Greve og Virum. 
B-rækken følger stort set mønsteret fra A-rækken og færdigspilles først 7/3-
04 med mesterskabskamp i Hillerød som de øvrige 2. maj. 
Veteran 50+ (4+4) har to puljer, hvor de to puljevindere (Humlebæk 5 - 
Vemmelev 2) mødes i Finale-kamp den 2. maj i Hillerød. 
Veteran 50+ (6+2) har ligeledes to puljer som også spiller finale Hillerød 
samme dag. Finalen bliver mellem Værløse 3 og SB 50-Ishøj 4. 
 
KREDSMATCH I NÆSBY VED ODENSE. 
Af de "traditionelle" arrangementer, havde vi den årlige kredsmatch, som 
endnu engang var henlagt til Næsby på Fyn. Fynboerne lavede som altid, 
trods de mange spillere/kampe et flot arrangement. Endnu engang skal det 
nævnes, at der bliver brugt mange resurser på kredsmatcherne, men vi trak 
de længste strå i 40+ og i 50+. 
 
SM 2003 I HILLERØD. 
Sjællandsmesterskaberne var igen i år henlagt til Hillerød. Nogen vil måske 
sige, at det ofte er lagt der, men der er ingen grund til at flytte, når man har 
så god en hal, samt nogle fantastisk gode hjælpere, som får hele stævnet 
til at foregå i megen ro og orden. Vi er naturligvis kede af, at tendensen til 
færre tilmeldinger ikke ser ud til at stoppe. Vi havde dog som sædvanlig, en 
masse gode kampe, af en meget høj kvalitet. 
 
DM 2003 I RANDERS. 
De danske mesterskaber 2003 var efter turnus lagt i Jylland, nemlig 
Randers, som tidligere har været vært. De gjorde deres "pligt", og lavede et 
super arrangement. Hallerne er perfekte til badminton, og vi var vidne til 
fantastisk mange spændende kampe, med 9 hele og 3 halve sjællandske 
vindere, samt naturligvis en hel del sølv og broncevindere. 
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BREDU 
 
Formand: 
Mette Bjersing 
 
Minikasserer: 
Bjarne Eriksen 
 
Udvalgsmedlemmer: 
Mette L. Pihl 
Birgit Eriksen 
Otto Fredskilde 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Breddeudvalget 
v/ Mette Bjersing 
 
Breddeudvalget blev ved sidste repræsentantskabsmøde konstitueret med 
1 formand og 4 medlemmer. Bjarne Eriksen, Birgit Eriksen, Otto Fredskilde, 
Mette Lind og undertegnede. En blanding af rutinerede kræfter, men i helt 
nye roller. Desværre indså Mette ret hurtigt, at hun gabte over for meget og 
valgte at stoppe 1. oktober. Men nu har vi to nye medlemmer på bedding, 
som langsomt er sluset ind i udvalget og som lovformeligt skal vælges her 
til repræsentantskabsmødet i marts. Det drejer sig om Lars Hammergren 
og Eric Leonhard begge fra Nordrup-Farendløse. 
 
Udvalget har haft fokus på ungdomsområdet og 60+-området.  For at starte 
i den ældste ende, forsøgte vi – uden held – at starte en 60+ holdturnering 
op, som bestod af små hold (4 personer) med dobbeltkampe ca. 4-5 gange 
i løbet af en sæson afsluttende med en fælles afslutning. Kampene kunne i 
øvrigt afvikles efter behag. Dette havde vi dog ikke held til at få sat i gang. 
Men vi prøver igen næste år. Pensionistturnering i Ringsted måtte vi aflyse 
pga. kun to (!) tilmeldte. Vi har pensionistturnering i Ølstykke 29/2, som 
formodentlig gennemføres, men også her er der ikke mange tilmeldte. 
 
Nytårsturneringen for seniorer er atter afviklet i Taastrup mellem jul og 
nytår. Hvordan turneringen skal være til næste år, har vi ikke helt på plads, 
vi har en lille udfordring med datoen, da jul og nytår ligger over de 2 
weekender, der er til rådighed. 
 
Derudover har vi barslet med, at Ringturneringen for seniorer skal gøres 
mere attraktiv. Vi formåede ikke at ændre den til denne sæson, men med 8 
tilmeldte hold i år, skal vi gøre noget, der gør den attraktiv til næste sæson. 
Vi tror på, at nøgleordene er holdkampe i lokalområderne med små hold og 
gerne flere kampe på en dag. Vi færdiggør konceptet i løbet af dette forår 
og vil så aktivt tage fat i klubberne for at høre om der mon ikke var 
interesse for at tilmelde et hold eller flere. En af udfordringerne vil være at 
matche holdene, så de styrkemæssigt svarer overens. Dette vil nok kræve 
et par sæsoners justering, men det skal nok lykkes. Vores målgruppe – 
motionsspillere/spillere udenfor SBKrs ”normale” holdturneringsregi - er 
ikke dem der står øverst på klubbernes telefonlister, så hvis vi skal have fat 
i de rigtige, håber vi på opbakning fra jer i klubberne, således at invitationer 
og henvendelser bliver dirigeret til de rette personer. Så her er vi meget 
afhængige af klubbernes udvalgsformænd, da vi ikke har det naturlige 
netværk pt. 
 
Vender vi blikket mod ungdommen, er der afviklet 2 Begynder-Cups inden 
jul med 75 – 100 deltagende børn i U9, U11, U13 og U15. Vi har i år valgt 
U17 fra, da denne gruppe havde få tilmeldinger. Vi tror, at behovet et langt 
større i U9-rækken, da børnene ser ud til at starte tidligere. Vi har haft 
nogle rigtig gode dage, hvor vi har haft kontakt til mange forældre og brugt 
mange resurser på at gøre dagen god for både børn og voksne. Vi laver 
fælles opvarmning, gratis kaffe og te og små foldere med spilleregler til 
forældrene, når de skal hjælpe med at tælle. Vi afvikler 2 tilsvarende 
turneringer i foråret. 
 
Et nyt stort tiltag, som vi har iværksat sammen med breddekonsulent 
Preben Nørgaard, er træningssamlinger for begynderbørn (0-1 års 
spilleerfaring) i U9 og U11-årgangene. Vi har afviklet 4 og skal afvikle i alt 8 
i denne sæson. De er målrettet til børn, der ikke er begyndt at spille 
turnering endnu og som gerne vil ud at træne sammen med børn fra andre 
klubber. Det er samlinger af 3 timers varighed, hvor forældrene undervejs 
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UDU 
 
Formand: 
Birgit Eriksen 
 
Børnetrænerkursus: 
Preben Nørgaard 
 
Lederkursus/hjælpe- 
Trænerkursus: 
Pia Kock 
 
Klubtrænerkursus/ 
tilmelding til DBF-kurser: 
Linus Fugl 
 
Hjælpetrænerkursus  
Badmintonskole: 
Pernille Johansen 
 
Temakursus : 
Nicolai Tønnesen 
 
Minikasserer: 
Bjarne Eriksen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

bliver inviteret til forældremøde, hvor der fortælles lidt om det at have et 
badmintonbarn og hvilke tilbud og muligheder, man har i den enkelte klub. 
Vi bruger også tid på at snakke etik og hvad god opførsel er. Ikke mindst 
hvordan man som forældre skal opføre sig, når barnet begynder at spille 
kampe/turneringer. Vi har haft livlige debatter med forældre, der som helt 
nye i badmintonverdenen har mange gode spørgsmål og inputs. Disse 
træningssamlinger har vist, at der er basis for meget mere af den slags, så 
vi fortsætter med dette tilbud til næste sæson. 
 
Dette var aktivitetsniveauet, det eneste fortvivlende er, at vi ikke er nok 
resurser til at gennemføre alle de ideer, vi har, men vi er altid åbne for gode 
forslag samt eventuel hjælp til at afvikle aktiviteter. 
 
Til sidst vil jeg gerne takke udvalget for nogle gode møder og jeg glæder 
mig til næste sæson.  
 
 
 
 
Uddannelsesudvalget 
v/ Birgit Eriksen 
 
INDLEDNING. 
For første gang i mange år har Uddannelsesudvalget været fuldtalligt. Dertil 
kommer at Martin Kaalund har været bisidder hos Linus Fugl, der har 
overtaget Klubtrænerkurserne = Trænerkursus 3 + 4 efter Martin. Ligeledes 
har Kredsens Breddekonsulent Preben Nørgaard været fast mødedeltager. 
De 2 nye medlemmer Pia Kock og Nikolai Tønnesen har haft deres ilddåb 
på kursusområdet. 
UDU har afholdt 5-6 møder i sæsonen samt et heldagsmøde – 
sommermøde - som vi bl.a. brugte til udarbejdelse af indbydelser m.m. En 
stor del af vore møder har vi beskæftiget os med materiale fra Danmarks 
Badminton Forbund. 
 
KURSER. 
Vore kurser har fået nye navne fra denne sæson. Årsagen har været at 
mange ikke kunne forholde sig til betegnelsen ”Børnetræner”, derfor valgte 
DBF og Kredsene at ændre navnene til : 
 Børnetrænerkursus 1 + 2 = Trænerkursus 1 + 2 
 Klubtrænerkursus 1 + 2   = Trænerkursus 3 + 4. 
Sæsonen sluttede/startede med et week -end kursus med Trænerkursus 1 
+ 2, hvor 35 personer deltog. Dette kursus kom i stand, da flere spillere 
opfordrede Kredsen til at afvikle et  week-end kursus. I september blev vort 
første Trænerkursus 1 afholdt i Sorø med over 50 deltagere. Den 28. 
september havde 28 unge mennesker meldt sig til Hjælpetrænerkursus, 
hvor Pia Kock fik sin ilddåb og Pernille Johansen var ansvarlig for kurset. 
Konceptet er udarbejdet af UDU i SBKr. I slutningen af november var Sorø 
igen vært for vores Trænerkursus 2 med ca. 40 deltagere. Den 7. 
december fik Nikolai Tønnesen sin ilddåb med et Inspirationskursus, hvor 
Linus Fugl også medvirkede som underviser. Når et nyt kursus søsættes er 
deltagerantallet normalt ikke stort, men vi håber interessen næste sæson 
vil være større. 
I denne sæson har vi flyttet vort Trænerkursus 3 til medio februar og 
Trænerkursus 4 til ultimo marts, så vi håber, at mange melder sig. 
Hele denne sæson har vi arbejdet på at få et lederkursus op og stå. Pt. er 
indbydelse udsendt til klubber og deres udvalg. Dagsordenen før dette 1-
dags møde/kursus : Kommunikation – Sponsorpleje – Klubudvikling m.m. 
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DU 
 
Formand: 
Jørn Weirsøe 
 
Minikasserer: 
Heidi Olesen 
 
Udkaldsleder: 
Jack Schytt 
 
Medlemmer: 
Ellen Schytt 
Otto Fredskilde 
 
Suppleant: 
Tom Østrøm 
 
 
 
 

og vi har fået nogle dygtige og spændende undervisere som Vibeke 
Zancho Andersen, Anne-Marie Lyduch og Torben Lollike. Vi håber mange 
klubber vil tage mod dette tilbud. 
 
DBF. 
Samarbejdet med DBF har bl.a. udmøntet sig i at Pernille Johansen og 
Preben Nørgaard har deltaget i udviklingsarbejdet med at gøre 
Trænerkursus 1+2 endnu bedre. 
I sommeren 2003 fik SBKr. 4 deltagere på DBF 1 i Nyborg, desværre 
havde DBF uden vort vidende givet 2 personer dispensation til DBF 1. 
Ingen af disse 2 personer havde gennemgået nogle af Kredsens kurser. 
Dette har vi selvfølgelig klaget over overfor DBF’s ITU, og vi tror, at denne 
hændelse ikke vil ske igen uden Kredsens vidende. 
De populære Badmintonskoler = BSK er også blevet populære på 
Sjælland. I foråret udsendte vi en skrivelse til alle klubber på Sjælland om 
evt. afholdelse af en BSK. 11 klubber meldte positivt tilbage – klart stor 
fremgang fra tidligere år. Desværre har 2 klubber måttet aflyse p.g.a få 
tilmeldinger. I slut ningen af sæsonen har vi fået tildelt 1 BSK mere. Alt i alt 
en stor fremgang som i høj grad skyldes Pernille Johansens indsats. Den 
økonomiske side er Kredsens ikke herre over, da det er DBF, der giver 
midlerne til disse BSK, men vi håber og tror, at denne populære  aktivitet  
stadig har DBF’s interesse. 
 
AFSLUTNING. 
En god sæson for uddannelse af trænere har året været. En stor indsats fra 
udvalgets medlemmer kræver også en stor tak fra Kredsen, vi ser 
fortrøstningsfuld den nye sæson i møde. 
Nye tiltag/kursus vil se dagens lys i den kommende sæson – sikkert i 
slutningen af sæsonen. UDU vil i samarbejde med DBF lave et 
Turneringslederkursus, som mange klubber med turneringer har stor brug 
for. Selvfølgelig er UDU også lydhør overfor andre ønsker om kurser fra 
klubberne, man kan blot lade et ord falde, så vil vi prøve at opfylde ønsket. 
Til slut tak for et godt og produktivt samarbejde i UDU, samt tak for et godt 
samarbejde med bestyrelse og Kredsens øvrige udvalg. Der skal ligeledes 
lyde en stor tak for samarbejdet med Kredsens klubber, der i tillid til os, 
sender deres medlemmer på kursus 
 
 
   
 
Dommerudvalget 
/ Jørn Weirsøe 
 
Så er der igen gået næsten en hel sæson. Nedenfor et pluk af de vigtigste 
begivenheder/hændelser i den forløbne sæson 2003 – 2004, som de har 
taget sig ud til nu. 
Ved sæsonslut er vi 31 dommere fordelt som følger: 2 passive, 1 
dommeraspirant, 2 seniordommere, 3 dommere, 16 kredsdommere og 7 
forbundsdommere. I sæsonens løb har vi fået en udmeldelse fra en passiv 
dommer, tidligere dommer Søren R. Olsen og kredsdommer Bjarne Thor 
Jensen, har ønsket at gå over i de passives rækker. Stor tak til dem for 
deres virke for badmintonsporten. Vi har ligeledes fået 1 ny 
dommeraspirant: Stig Olsen. Velkommen til ham, som vi tror og håber at få 
stor glæde af. 
Med denne sæson er badmintonsporten gået tilbage til de gammelkendte 
tælleregler, der siger: bedst af 3 sæt til 15, i damesingle dog til 11. 
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I starten af sæsonen afholdt vi det sædvanlige Brush Up møde, som der, 
traditionen tro, var mange deltagere til. Rart at se så mange af dommerne, 
der er interesseret i at få deres viden ført up to date og få de sidste nye 
reglementsændringer, der er kommet i sommerens løb. 
 
Vi forsøgte i oktober måned at gennemføre et dommerkursus. Vi havde 6 
interesserede kursister. Men desværre kunne ingen på den planlagte dato. 
Vi forsøgte igen i november i samarbejde med KDK. Igen mislykkedes det. 
Endelig i starten af januar 2004 fik vi stablet et kursus på benene. KBKr og 
SBKr i samarbejde. En kursist fra hver kreds. Begge bestod teorien og er 
nu i gang med praktikken. 
 
Vi vil, igen i år, fra SBKr’s DU indtrængende anmode klubberne under SBKr 
om, at lægge sig i selen for at skaffe emner til dommeruddannelsen. Det er 
især en fordel for klubber, der både har hold i 1. og 2. division og afholder 
åbne turneringer, og dermed er storforbrugere af dommere. Disse klubber 
kan så benytte dommere, der kommer fra klubben og derved spare kørsels- 
godtgørelse til disse. Denne besparelse er en stor fordel for klubberne, i 
disse for klubberne så økonomisk betrængte tider. Vi vil igen i den 
kommende sæson forsøge at afholde dommerkursus i starten af sæsonen. 
I starten af sæsonen 2003 – 2004, sendte vi, igen, opfordring ud til nogle af 
de største klubber, dog uden at denne opfordring gav noget resultat. Der er 
weekends, hvor alle disponible dommere er udkaldt og vi tilmed må låne 
hos KBKr, dvs. at vi, i disse weekends, ikke har reserver ved sygdom og 
pludselige afbud. Derfor er vort ønske at blive flere under den spændende 
og sjove gerning, og i øvrigt er det også målet i DBF’s strategiplan. 
 
Primo januar 2004 blev der på opfordring af DBF afholdt et FD-møde i 
Vejle. Dette var afstedkommet af nogle kritiske bemærkninger fra FD’erne i 
hele Danmark. Til mødet var indkaldt FD’er og dommerledere fra hele 
landet. På mødet var DBF repræsenteret af René Toft og Thomas Lund. 
Der var et pænt fremmøde, dog glimrede SBKr ved et meget magert 
fremmøde. Der var kun mødt en FD’er og dommerlederen. Meget 
skuffende for alle; men må jo være et udtryk for de resterendes interesse. 
På dette møde blev bl.a. diskuteret: Beklædning og holdkampe på 
hverdagsaftener. Et positivt møde. 
 
Sæsonen er forløbet tilfredsstillende med hensyn til udkald. Vi har kunnet 
dække alle udkald - undtaget enkelte i stærkt bemandede weekends. Vi har 
dog i flere tilfælde fået en uvurderlig hjælp fra dommere under KBKr. Vi har 
et fortræffeligt samarbejde om at hjælpe hinanden med dommere i de 
tilfælde hvor det kan lade sig gøre. En stor tak til KBKr for dette 
samarbejde. I denne sæson har vi udvidet vort geografiske virkeområde. Vi 
har et par gange haft dommere på Fyn for at hjælpe FBKr. 
 
SBKr’s DU har i den forløbne sæson holdt 4 DU-møder. 
 
Det ser ud til - på de udsendte advarselslister - at advarselsantallet ikke er 
steget. Nu forventer vi , at antallet de kommende sæsoner bliver faldende. 
Advarselsårsagerne er gennemgående kasten med ketsjeren og utilbørlig 
optræden. Noget klubberne burde have lært sine spillere ikke kan 
accepteres. Spillere, der bliver dømt af dommere, bør tænke på, at de er 
levende reklamesøjler, også hvad angår opførsel, for resten af badminton-
dyrkerne, især de yngre. 
 
Alt taget i betragtning en ganske udmærket sæson, hvorfor der skal lyde en 
tak til DBF, SBKr, klubberne og dommerne for sæsonen 2003 - 2004. 
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Breddekonsulent: 
 
Preben Nørgaard 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Breddekonsulent 
v/ Preben Nørgaard 

Det sidste år der er gået, er der kommet skub i en række 
breddekonsulentopgaver. Disse opgaver er af meget forskellig karakter og 
har forskellige udvalg som samarbejdspartnere.  
Der er kigget på forskellige behov i Sjællands Badminton Kreds, og på den 
baggrund er opgaverne formuleret af breddekonsulent (BK), tovholder 
(Mette Bjersing) og sidst men ikke mindst bestyrelse og de enkelte udvalg.  

OVERORDNEDE BETRAGTNINGER. 
Klubberne er stille og rolig ved at finde ud af at benytte sig af 
breddekonsulentordningen. Der løber en del mails ind og telefonen ringer 
oftere og oftere. Der har været sendt et par breve ud ang. ordningen og det 
har haft effekt. 
DBF har for et år siden sendt spørgeskemaer rundt til samtlige danske 
klubber, hvor man har gjort opmærksom på BK ordningen. Her var der 
blandt andet mulighed for at ønske besøg fra BK.  
De klubber der modtager besøg af BK, skal der følges op på pr. mail eller 
telefon. 
Der er lagt noget materiale på SBKr. hjemmesiden, for at synliggøre BK’s 
arbejde. Her oplyses der også om mulighederne for klubbesøg. Tendensen 
går i retning af, at flere klubber gerne vil gøre brug af hjemmesiden. Det 
betyder, at hjemmesiden skal udbygges, så den er mere informativ, når vi 
taler om breddekonsulent og klubkontakt. 

KLUBBESØG. 
Der er brugt en del tid på at ligge en strategi for, hvordan SBKr. ønsker at 
besøge deres klubber. Alle klubber har i princippet krav på et klubbesøg, 
men vi ønskede i første omgang at gøre en indsat i forhold til gruppe af  
kredsens klubber (også kaldet gruppe 3 klubber)  En del af de klubber 
ligger i tyndt befolkede SBKr. områder. 
Indsatsen har betydet 8 klubbesøg, 6 planlagte klubbesøg i februar og 
marts. 
Der har været telefonkontakt til 50 klubber, hvor klubberne fik kendskab til 
mulighederne i breddekonsulentordningen. Det betyder at klubberne mel-
der løbende tilbage med spørgsmål og muligheder for klubbesøg. 
Klubbesøgene vil forsat være et kraftigt indsatsområde for BK.  
At formidle kredsens aktiviteter ud til de folk, der sidder i klubberne, er en 
meget vigtig opgave for at få skabt mere aktivitet på kredsens mange 
tilbud. 
Her er den direkte telefonkontakt et vigtigt og effektivt arbejdsredskab. 

SBKr. arbejdsopgaver i det forgangne år. 

 
• Skabe større interesse for senior SM i A,B og C rækken 
• Klubbesøg og klubkontakt. (se ovenstående beskrivelse) 
• Udarbejde og forny materialepakke til nye og eksisterende 

medlemmer. 
• Optimering af holdturneringen. 
• Regionale breddeaktiviteter for U9 og U11 spillere. 
• Styrke breddecupperne for ungdom. 
• Deltage i alle BRE DU møderne. 
• Skabe et lederkursus i samarbejde med UDU 
• Udbredelse af badmintonskoler på Sjælland i samarbejde med 

UDU 
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• Uddannelse af flere trænere. Der er et stort behov for flere trænere 
specielt i eftermiddagstimerne. 

 

DBF arbejdsopgaver i det forgangne år kort beskrevet. ( udgør 20 procent 
af  samlede antal arbejdstimer) 

 
• Smash 2000 projekter i form af lederrekruttering, 

hjælpetrænerkurser og forældremøder. 
• Deltagelse i DBF’s ITU møder med fokus på T1 – T4  
• Stå på DBF’s stand ved store vigtige begivenheder 
• DIF træf 2 gange årligt 
• Sammenkomster med DBF’s andre breddekonsulenter (sparring) 
• Kontortid onsdag formiddag. Her bliver tiden blandt andet brugt til 

erfaringsudveksling med centrale breddekonsulenter. 
• Møde 2 gange årligt med Thomas Lund, Anne Marie Lyduck, 

tovholdere og andre breddekonsulenter. 
 

AFSLUTNING. 
Et år hvor der er sat gang i mange nye ting. Tingene skal have lov til at 
forplante sig, før man kan tale om et målbart og synlig resultat. Nogle af 
arbejdsopgaverne er ved at være afsluttet, og nye kommer til. I 
formuleringen af de evt. nye arbejdsopgaver, er det vigtigt at BK har 
fingeren på pulsen, for at finde de faktiske behov i kredsen.  
Bestyrelse, udvalg og ikke mindst tovholder har været en stor støtte i det 
daglige arbejde og det skal der lyde en stor tak for. Et tæt samarbejde er af 
stor vigtighed i det fremtidige arbejde for BK  
 
 
 
 
 
 

  
 



  SBKr. – Repræsentantskabsmøde 2004

  

 15

Årsregnskab 2002/2003 for Sjællands Badminton Kreds 
 

Resultatopgørelse for perioden 1. juli 2002 – 
30. juni 2003 

Regnskab 
2001/2002 

Regnskab 
2002/2003 

Budget 
2002/2003 

Budget 
2003/2004 

INDTÆGTER 
    

Kontingenter 
     

Kontingenter fra klubber…………………..  808.310,00  824.583  831.000   840.000 
     

UDGIFTER 
    

Sportsarrangementer 
    

Seniorudvalget  168.453,48   145.835  180.000    178.000 
Veteranudva lget  4.838,19    -15.814  7.000      - 2.000 
Breddeudvalget  69.744,28     32.142  50.000      60.000 
Ungdomsudvalget  221.324,93   177.404  242.000    241.000 
Uddannelsesudvalget  57.823,94     92.779  92.000      92.000 
Dommerudvalget  27.453,39     27.540       20.000x       22.000 x 
Sportsarrangementer i alt………………….  550.638,21   459.885  591.000    563.000 

     25.000       30.000 Breddekonsulent 

Aktivitetspulje  
        20.000 

Administrationsudgifter 
    

Mødeudgifter 128.767,191   107.503  115.000     125.000 
Kontorhold- og øvrige omkostninger 218.019,902   276.490  165.000     142.000 
Håndbog og andre eksterne udgifter  -21.362,02    -32.414  -30.000     -30.000 
Administrationsudgifter i alt………………  325.425,07   351.578  250.000    237.000 
     
Resultat af kredsens primære drift…………...  -67.752,78    -11.881  -10.000     -10.000 
     
Renteindtægter……………………………….  12,589,24      9.154  10.000      10.000 
     
Regnskabsårets nettoresultat……………...  -55.163,54     - 2.727  -6.000               0 
 
 
X kr. 6.000 yderligere ved afholdelse af dommerkursus. 
1) Indeholder udgifter til IT-udvalg på kr. 9.832. 
2) heraf afholdt udgifter til IT-udstyr kr. 49.407 samt 
    udgifter til etablering af hjemmeside kr. 34.633. 
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STATUS pr. 30. juni 2003 
 

AKTIVER: 

Omsætningsaktiver 
Beholdninger: 
 Beholdninger af bolde    5.175,00
  
Tilgodehavender: 
 Udestående fordringer hos klubber    382.717,74    
 Forudbetalinger og udlæg   2.200,00  
 Diverse debitorer   12.479,00  
 Mellemregningskont i med udvalg    36.177,10  
Tilgodehavender, i alt    433.573,84
 
 
Likvide beholdninger: 
 Kassebeholdning   0,00 
 Postgirokonto   4.466,89 
 Danske Bank, konto 713 838   684.357,00 
Likvide beholdninger, i alt   
 688.823,89 
 
OMSÆTNINGSAKTIVER, i alt 1.127.572,73
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STATUS pr. 30. juni 2003 
PASSIVER: 
 
 
Egenkapital 
Saldo pr. 1. juli 2002    1.036.702,95 
Overført af årets resultat                                                                                          -2.726,83 

Egenkapital, i alt                                             1.033.976,12  
 
Hensættelser                                                                                                                    0,00 
 

Kortfristet gæld 

                   Skyldig A-skat                                                                               39.765,00 
 Skyldig AM- & SP-bidrag 10.034,00 
 Andre skyldige omkostninger    14.246,36 

Kortfristet gæld, i alt     64.045,36 
 

Langfristet gæld 
 SSU’s ungdomskonto 23.372,50 
 Udviklingsfonden hidrørende fra SBKr’s jubilæum 6.178,75  
  29.551,25 
 
PASSIVER, i alt 1.127.572,73 
 

Drøsselbjerg, den 1. oktober 2003 
Sign 

Bjarne Thor Jensen 
kasserer 

 
 
Ovenstående regnskab har vi revideret, hvilket ikke har givet anledning til bemærkninger. Likvide 
beholdninger er afstemt med foreliggende bank- og giroudskrifter. 

Drøsselbjerg, den 27. oktober 2003.                                                                                           

     Sign        Sign 

Anders Hebo    Franz Krag 

      revisor                          revisor 



 
 

SJÆLLANDS BADMINTON KREDS 
Budget for perioden 2004/05  

oo0oo 
INDTÆGTER: 
    Realis. Realis.         Budget   Budget Budget                          

2001/2002     2002/2003       2002/2003 2003/2004 2004/2005                  
 
 Kontingenter fra klubberne  804.492,50 823.432,50 831.000,00 840.000,00  816.000  
 Øvrige tilskud  3.818,00 1.150,00              
              
UDGIFTER: 
Sportsarrangementer: 
 Seniorspilleudvalget 169.453,48 145.834,75 180.000,00 178.000,00 153.000  
 Veteranudvalget 4.838,19 -15.814,44 7.000,00 -2.000,00 -7.000 
 Breddeudvalget 69.744,28 32.141,68 50.000,00 60.000,00 60.000 
 Ungdomsspilleudvalget 221.324,93 177.403,91 242.000,00 241.000,00 226.000 
 Uddannelsesudvalget 57.823,94 92.778,86 92.000,00 64.000,00 60.000 
 Dommerudvalget 27.453,39 27.540,40 26.000,00 22.000,00 x)  22.000 X) 

Sportsarrangementer i alt 550.638,21 459.885,16 597.000,00 563.000,00 514.000   
Breddekonsulent   25.000,00  30.000,00 48.000 
Aktivitetspulje  0,00  20.000,00 12.000 
Administrationsudgifter: 
 Mødeudgifter 128.767,19 107.502,78 115.000,00 125.000,00 105.000 
 Kontorhold- og øvrige omkostninger 218.019,90 276.489,67 165.000,00 142.000,00 169.000 
 Håndbog og andre eksterne udgifter -21.362,02 -32.414,40 -30.000,00 -30.000,00 -35.000 
Administrationsudgifter i alt 325.425,07 351.578,05 250.000,00 237.000,00 299.000 
Resultat af kredsens primære drift -67.752,78 -11.880,71 -10.000,00 10.000,00 3.000 
 
Renteindtægter 12.589,24 9.153,88 10.000,00 10.000,00 3.000 
 
REGNSKABSÅRETS NETTORESULTAT -55.163,54 -2.726,83 -6.000,00 0,00 6.000 
 
x) kr. 6.000,00 til dommerkursus  


